
 
 
 
 
 
 
Agendavragen (vragen ter voorbereiding van een vergadering) art. 34 

Toelichting: 
1. Agenda vragen (art. 34) zijn alleen bedoeld voor vragen over punten die op de agenda staan.  
2. Schriftelijke vragen (art. 33) zijn vragen die niet bedoeld zijn voor punten die op de agenda staan. 
3. Voor de overzichtelijkheid uw vragen in de daarvoor bestemde vakken plaatsen.  

Indiener: Andra Eisink-Weg, GroenLinks 
Datum indiening vraag: 25-10-2023 
Datum verzending antwoord: 03-11-2023 
 
Commissievergadering van: Klik of tik om een datum in te voeren.   
Raadsvergadering van: 7-11-2023 
 
Onderwerp: Bomenverordening 
 
Gezien de beantwoording van onze schriftelijke vragen m.b.t. de bomenverordening, is te verwachten dat 
we de komende jaren een toenemende sterfte van een flink aantal landschapsbepalende bomen zullen 
zien. Daarbij zal ook herplant steeds moeilijker aanslaan, vanwege de toenemende droogte en hitte. De 
vraag is of met de herplanteis, zoals deze nu voorgesteld wordt in de bomenverordening, we voldoende 
nieuwe bomen krijgen om ons coulisselandschap te behouden. Tijdens de beeldvormende sessie d.d.5 
september jl. heb ik gevraagd om een aantal voorstellen om het effect van de bomenverordening te kunnen 
monitoren. Deze is niet tijdens de vervolgsessie beantwoord.  
:  
Vraag: 
Is er een historisch overzicht van hoeveel groen we hebben in Berkelland, los van wat er grofweg in kaart is 
gebracht i.v.m. bestemmingsplannen en de omgevingsvisie/structuurvisiestukken? Graag zou ik daar 
inzage in willen krijgen. 
 
 
Antwoord (in te vullen door college): 
We hebben een samenwerking via Datalab GO om gegevens inzichtelijk te maken. Datalab GO heeft op 
basis van de data van de Klimaateffectatlas.nl een analyse/dashboard ontwikkeld over groen. Dit gaat op 
CBS buurtniveau. Dit is voor iedereen inzichtelijk via www.datalabgo.nl (thema ‘klimaatbestendige groene 
leefomgeving’ > Duik zelf dieper in de data > Klimaatbestendige groene leefomgeving > Groen in de buurt). 
Hier is bijvoorbeeld te zien hoeveel % van het oppervlak uit bladerdak van bomen bestaat. 
 
Voor een historisch overzicht is er bijvoorbeeld www.topotijdreis.nl. Dit geeft een mooi beeld van de 
ontwikkeling door de jaren heen, maar hieruit kan geen analyse worden gedaan.  
 
Verder hebben we als gemeente de gemeentelijke bomen in een beheerprogramma. Twee jaar geleden zijn 
we bij de gemeentelijke bomen in het buitengebied gestart met een jaarlijkse inventarisatie en registratie 
van dode bomen en herplant. Door de tijd heen kun je daar op monitoren. 
 
Vraag: Welke monitoringsinstrumenten gebruikt/ gaat de ambtelijke organisatie gebruiken om te kijken wat 
het effect is van de bomenverordening en dus of we voldoende groen overhouden in Berkelland, zowel in 
de bebouwde kom als op en buiten de erven in het buitengebied? 

http://www.datalabgo.nl/
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Is bijvoorbeeld het monitoren van het % bladerdek/groen per erf/tuin/oppervlakte een bruikbare methode?  
 
Antwoord: 
Het maken van een monitoringstool door Datalab GO kan daarvoor een optie zijn. We kunnen daarbij 
aansluiten op de gegevens die we al hebben (zie vorig antwoord).  
 
De ontwikkelingen in de beschikbare tools gaan momenteel snel, denk bijvoorbeeld aan luchtfoto’s met een 
infrarood interpretatie. Met die techniek is voor Berkelland enkele jaren geleden ook een kaart gemaakt van 
de verdwenen landschapselementen. 
 
Voor een eventueel monitoringsinstrument voor Berkelland is het ook goed om rekening te houden met 
tools die in ontwikkeling zijn in het kader van de 10% groen-blauwe dooradering. Veel organisaties zijn 
bezig met de ontwikkeling van een tool voor een 0-meting. Er is nog discussie welke elementen meegeteld 
kunnen worden in de 10%. Aannemelijk is wel dat ook de kroonprojectie hier een plek in krijgt. De 
verwachting is dan ook dat een dergelijke tool ook een goed middel is om het % groen in de vorm van 
bomen en landschapselementen, te monitoren.  
 


